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Řidičáky už hoří
Pokud si lidé na 
Vysočině nezačnou 
měnit neplatné průkazy 
hned, hrozí na konci 
roku kolaps. strana 2

KAŇKOVSKÝ VYHRÁL
Havlíčkův Brod (kid) • Hav-
líčkobrodskou nemocnici vede 
od března Vít Kaňkovský. Zvítě-
zil ve výběrovém řízení mezi de-
víti uchazeči. Nemocnici řídil jako 
zastupující ředitel už od prosince, 
kdy krajská rada odvolala stáva-
jícího šéfa. 
Vít Kaňkovský působí v Nemocnici 
Havlíčkův Brod od roku 2000 jako 
odborný lékař a později náměstek 
ředitele pro léčebnou péči.

Vesnice Vysočiny
Obce pozor! Kraj opět 
vyhlásil soutěž Vesnice 
Vysočiny. Přihlášky 
přijímá do konce dubna.
 strana 3

Střed českého dění
Dva vicepremiéři, 
ministr a hejtmani. Tolik 
významných lidí naráz 
v žádném kraji ještě 
nebylo.  strana 6
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Farmář: Vítejte na vesnici!Farmář: Vítejte na vesnici!Farmář: Vítejte na vesnici!Farmář: Vítejte na vesnici!

AKTUÁLNĚ S RADNÍM

Plnohodnotný kraj. To jsou slova, která všichni na Vysočině používáme po-
měrně často. Každý z nás si pod tím asi představí něco trošku jiného. Na-
příklad ti, kteří se zabývají bezpečnými ulicemi, chtějí, aby Vysočina měla 
dostatek policistů, krajské policejní ředitelství a justici. 
Já si pod slovy plnohodnotný kraj představuji zejména zdravotní péči na 
evropské úrovni, dostupnou v našem regionu. To znamená stav, kdy téměř 
veškeré spektrum nemocí umíme v našem kraji léčit a pacienti se za svý-
mi lékaři nemusí trmácet přes půl republiky. 
Je to poměrně jednoduchý problém, který ale nemá jednoduchá řešení. 
Zdravotní péči totiž nedělá nová budova nemocnice, a dokonce do jis-
té míry není ani podmíněná hypermoderním vybavením. Zdravotní pé-
če jsou především lékaři a sestry. Odborníci na svém místě, vysoce kvali-
fikovaní, znalí nejnovějších postupů a plní úcty ke svým pacientům a je-
jich životům. 
Takové lidi na Vysočině máme. Každý den je potkávám v ordinacích a na 
chodbách našich zdravotnických zařízení. Je ale nezbytné, abychom jim 
pro jejich práci vytvářeli ty nejlepší podmínky. 
Proto jsem nesmírně rád, že se mílovými kroky přibližuje otevření kardi-
ocentra – pracoviště, které si umí v celé šíři poradit s chorobami srdce. 
Je to důležité i proto, že při srdečních příhodách (infarktech) 
hraje velkou roli čas a kardiocentrum v našem kraji tak 
bezesporu přispěje k záchraně mnoha životů. Jestli vše 
půjde podle plánu, bude toto pracoviště otevře- no již od 
července tohoto roku. Stejně tak kraj řeší i otáz- ku kom-
plexního onkologického centra a dalších 
pracovišť. Je to vše o velkých pe-
nězích a špičkovém personálním 
zaštítění danými odborníky.
Troufnu si říci, že mnohé obo-
ry na Vysočině jsou na tako-
vé úrovni, že sem jezdí pa-
cienti z celé republiky a po-
stupně se na tuto úroveň do-
stanou obory všechny. To je 
cílem zdravotní poli-
tiky kraje.
Přesto je ale nejlepší, 
když žádného lékaře 
nepotřebujeme. Pře-
ji všem dobré a zdra-
vé dny. 

Pavel Hájek
náměstek hejtmana

František Němec, chovatel skotu z Netína, ministra přivítal chlapským 
stiskem ruky. Foto: Luboš Pavlíček

Hrotovice (kid) • Mikrovlnný systém vybírání 
mýtného je špatný a vede k tomu, že na okresních 
silnicích se hromadí kamiony. Po jednání rady 
Asociace krajů ČR v Hrotovicích na Třebíčsku to 
uvedl hejtman Vysočiny Miloš Vystrčil (ODS).

Hejtmani tvrdě 
odmítli mýtné brány

„Pan ministr si zjevně uvědo-
muje, že Vysočina patří k největ-

ším producentům českých potra-
vin, dřeva i pitné vody,“ komento-

val fakt, že náš kraj byl cílem prv-
ního ministrova výjezdu hejtman 
Miloš Vystrčil (ODS). Gandalovič 
se mohl přímo v provozu sezná-
mit s likvidací následku lednové-
ho orkánu. Téměř všechnu součas-
nou surovinu dřevozpracující fir-
my STORA Enso Timber ve Ždír-
ci nad Doubravou dnes tvoří právě 

dříví z polomů a většina jejich vý-
robků se vrací na český trh. 
Na farmě rodiny Němcových 

v Netíně ministr zemědělství vy-
slechl aktuální problematiku slo-
žitého získávání evropských pe-
něz i administrativní překážky 
v podnikání pro malé zemědělce. 

(Pokračování na str. 2)

Vysočina (kid) • Největší soukromou pilu Česka, 
rodinnou mléčnou farmu, obecní lesy, laboratoře 
i legendární pivovar. To vše viděl během své 
dvoudenní návštěvy Vysočiny ministr zemědělství 
Petr Gandalovič (ODS).

Prvním krajem, který Prvním krajem, který 
navštívil nový ministr navštívil nový ministr 
zemědělství, je zemědělství, je 
VysočinaVysočina

Kraje mýtné brány kritizu-
jí dlouhodobě. Upřednostnily 
by prý satelitní systém, který by 
umožnil sledovat pohyb náklad-
ních aut i po silnicích nižších 
tříd, které jsou právě v jejich ma-
jetku. Ty by podle hejtmanů mě-
ly být také zpoplatněny a to tak, 
aby dálnice byla naopak nejlev-
nější.
„Stalo se přesně to, před čím 

jsme varovali. Například silni-
ce mezi Velkou Bíteší, Měřínem 
a Jihlavou vede souběžně s dál-
nicí a kamiony tak mýtné prá-

vě po této silnice objíždějí. Li-
dé z obcí, kterými silnice vede, 
už si právem stěžují. My přitom 
nemáme žádný nástroj, jak to-
mu zabránit,“ řekl Miloš Vystr-
čil s tím, že s takovým problé-
mem se nyní potýkají všechnmy 
české kraje.
Satelitní systém by umožnil ne-

jen silnice nižších tříd zpoplat-
nit, ale zejména sledovat zatížení 
jednotlivých tras. „Velmi by nám 
to pomohlo i při plánování objíž-
děk a řešení krizím,“ doplnil Vy-
strčil. (Pokračování na straně 3)
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